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Ç‹ZG‹M‹ZAH/Atila Özer

Medyada
çocuk
temsilinde
önemli adım

Reklamcılık
öğrencilerine
onur ödülü

� UNICEF ve Dublin Üniversitesi’nin
katkılarıyla gerçekleştirilen “Çocuk
Hakları ve Medya” adlı dersin ilki
pilot okullardan biri seçilen üniversi-
temiz İletişim Bilimleri Fakültesi’nde
2009-2010 öğrenim yılı güz döne-
minde yapıldı. 3. SAYFADA

� “@ce Advertising Campaign Training
for European Universities” adlı Avrupa
Birliği destekli projenin üçüncüsü İspan-
ya’nın Valencia kentinde gerçekleştirildi.
8 ülkeden öğrencilerin katıldığı projede
Türkiye’yi İletişim Bilimleri Fakültesi öğre-
tim üyesi Doç. Dr. R. Ayhan Yılmaz ve öğ-
rencileri temsil etti. Ekip “Push the
Button” adlı reklam kampanyasıyla pro-
jede onur ödülü aldı. 3. SAYFADA

� Ankara Eczacı Odası’nın bu yıl 7. Kez
düzenlediği Hasta Bilgilendirme Yarış-
ması 27-28 Mart günlerinde Ankara’da
yapıldı. Yarışmaya Türkiye ve Kuzey Kıb-
rıs Türk Cumhuriyeti’nden 13 üniversite-
nin eczacılık fakültesi öğrencileri katıldı.
Yarışmada Anadolu Üniversitesi’ni Ecza-
cılık Fakültesi 3. Sınıf öğrencisi Bilgehan
Durkaya temsil etti.

Yard. Doç. Dr. Özgür Devrim Can,
Yard. Doç. Dr. Halide Edip Temel ve Öğr.
Gör. Ecz. Ahmet Saraçoğlu tarafından
hazırlanan yarışmada Durkaya 3.’lüğü
elde etti.

Öğrencimiz
yarışmada
3. oldu

� Mutlu Bir Dededen Rektöre Duygu Dolu Teşekkür Mektubu... 5. SAYFADA...

‘GDO’nun
amacı sağlıklı
ürünler
yetiştirmek’
� Fen Fakültesi’nin düzenlediği “Gene-
tiği Değiştirilmiş Organizmalar
(GDO)’ın İnsan ve Çevre Sağlığı için
Önemi” konulu konferansa konuşmacı
olarak katılan Yeditepe Üniversitesi Ge-
netik ve Biyomühendislik Bölümü öğ-
retim üyesi Prof. Dr. Fikrettin Şahin,
GDO’nun temel amacının sağlıklı bir
ürün geliştirmek olduğunu söyledi.
Şahin, GDO’nun ilaç etkisi bulundu-
ğuna dikkat çekti. 3. SAYFADA

Geleneksel
Spor Şenliği
başladı

Eczacılık
Fakültesi’nde
görev değişimi

� Üniversitemiz Sağlık, Kültür ve
Spor Daire Başkanlığı tarafından Ge-
leneksel Bahar Şenliği kapsamında
düzenlenen spor müsabakaları birbi-
rinden heyecanlı karşılaşmalara
sahne oluyor. 4 grupta toplam 17 ta-
kımın mücadele ettiği müsabaka-
larda, gruplarını ilk sırada
tamamlayan takımlar bir üst tura çık-
maya hak kazanacaklar. 5. SAYFADA

� Eczacılık Fakültesi Dekanlığı’na
atanan Prof. Dr. Yasemin Yazan, dü-
zenlenen törenle görevi Prof. Dr.
Neşe Kırımer’den devraldı. Törene,
Rektör Prof. Dr. Davut Aydın ve
Genel Sekreter Çetin Kaya da katıldı.
Prof. Dr. Yazan amaçlarının Tür-
kiye’deki ilk üç okul arasına girmek
olduğunu söyledi. 5. SAYFADA

Futbolcularımız göz kamaştırdı
Burcu DURMUŞOĞLU
� Anadolu Üniversitesi Futbol
Takımı, Üniversitelerarası Süper
Lig’e yükselme maçlarında oyna-
maya hak kazandı. Türkiye Üni-
versite Sporları Federasyonu
tarafından 29 Mart-1 Nisan gün-
lerinde düzenlenen ve Anadolu
Üniversitesi’nin ev sahipliği yap-
tığı Üniversitelerarası 1. Lig Fut-
bol Müsabakaları’nda 4 takım

grup birinciliği için mücadele
etti. Karşılaşmalar Yunus Emre
ve İki Eylül kampüsleri futbol sa-
halarında oynandı.

Maçların son gününde Ana-
dolu Üniversitesi ve Akdeniz
Üniversitesi İki Eylül Kampü-
sü’nde, Dumlupınar Üniversitesi
ile Çanakkale 18 Mart Üniversi-
tesi takımları ise Yunus Emre
Kampüsü’nde karşı karşıya geldi.

Anadolu Üniversitesi, Akdeniz
Üniversitesi’ni 3-0’lık skorla geç-
meyi başardı. Dumlupınar Üni-
versitesi de Çanakkale 18 Mart
Üniversitesi’ni 2-1 mağlup etti.
Futbolcularımız, 7 puanla grubu
birinci sırada tamamlayarak 4–8
Mayıs günlerinde oynanacak
Üniversitelerarası Süper Lig’e
yükselme mücadelelerinde oy-
namaya hak kazandı.

Anadolu Üniversitesi, Grup Maçlarını İlk Sırada Tamamladı

� Turizm ve Otel İşletmeciliği Yüksekokulu’nun dü-
zenlediği etkinlikte öğrenciler, dünya mutfağının en
seçkin örneklerini tanıma fırsatı buldu. 7. SAYFADA

Üniversitemiz öğretim
elemanlarının Ocak-Nisan arası

yurt içi ve yurt dışında yayınlanan
bildiri ve poster sayısı:

49
Akademik Çalışmalar

� İngilizce öğretmeni olmak
istiyorum çünkü... 2. SAYFADA

Söyleşi
� Ses terapisi ne zaman gerekir?

7. SAYFADA

Öğrenci Görüşleri
� Türkiye’de engellilerin
yaşantısı hakkında ne düşünü-
yorsunuz? 8. SAYFADA

Her üç öğrenciden
biri yardım aldı

� Anadolu Üniversitesi Rektörlüğü
tarafındangüzvebahardöneminde
yaklaşık 8 bin öğrenciye beslenme
ve barınma yardımı yapıldı.

� Rektör Yardımcısı Prof. Dr. Naci Gün-
doğan güz döneminde 5 bin olan sayıyı
başvuruların çokluğu nedeniyle 8 bin ki-
şiye çıkardıklarını söyledi. 5. SAYFADA

Dünya mutfağından seçme örnekler
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Bilgi transferindeki
çelişkiler

Sporcu tutumları
benzerlik gösteriyor
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Araş. Gör. Serkan BerberAraş. Gör. Ozan Ağlargöz

� Beden Eğitimi ve Spor Yüksekokulu
Araştırma Görevlisi Serkan Berber, Dre-
xel Üniversitesi’nden Douglas Michele
Turco ve Patras Üniversitesi’nden Di-
mitra Papadimitrou birlikte hazırladık-
ları “Turist Olarak Spor Etkinliği
Katılımcıları: 2007 ve 2009 Dünya Uni-
versiade Oyunları Katılımcılarının Tüke-
tici Davranışları” başlıklı çalışmayı
Turizm, Spor ve Mega Etkinlikler Ulus-
lararası Zirvesi 2010 Konferans’ında
sundu.

Uluslararası Üniversite Sporları Fe-
derasyonu tarafından düzenlenen
Üniversite Oyunları (Univer-
siade)’na katılan sporcuların tü-

ketici davranışları üzerine bir ortak
araştırma gerçekleştirdiklerini

ifade eden Berber araş-
tırmanın konusunu
“Etkinliklerin dü-
zenlendiği şehre

sporcuların sağladığı
katkılar” şeklinde ta-

nımladı. Berber çalışmayla
ilgili şunları söyledi: “2007 yı-

lında Bangkok’ta ve 2009 yılında
Belgrad’da yapılan Üniversite

Oyunları’ndaki araştırmada sporcu-
lara anket uygulanarak tutumları araştı-
rıldı. 2007 yılında anketler seçilen
müsabaka ortamlarında veya olimpiyat
köyü içerisinde toplam 441 katılımcıya,
2009 yılında ise 221 kişiye uygulandı.

Universiade katılımcılarının profillerinin
genel olarak her iki yılda yapılan araş-
tırma sonuçlarına göre yaş, cinsiyet ve
konaklama süreleri anlamında birbirine
yakın olduğu görüldü.”

Her iki yılda yapılan araştırma verileri
karşılaştırıldığında ortaya benzer so-
nuçların çıktığına dikkat çeken Berber
“Spor etkinliklerinin en önemli gerçek-
leştirilme sebeplerinden birisi ülke ve
şehir hakkında pozitif bir algı yaratıl-
masıdır. Bu doğrultuda katılımcıların et-
kinliklerin gerçekleştirildiği şehre tekrar
gelme konusunda istekli oldukları ve
bunun da etkinliklerin gerçekleştirildiği
her iki şehre olumlu getiriler sağladığı-
nın tespit edildiği söylenebilir.” dedi.
Sporcuların şehre maddi olarak da
olumlu katkılar yaptığını söyleyen Ser-
kan Berber enflasyona ilişkin yapılan
hesaplamalar sonunda 2007 yılında
Bangkok’ta 801 Euro, 2009 yılında Belg-
rat’ta 815,60 Euro harcama yapıldığını
belirtti.

Berber Dünya Kupası gibi büyük spor
organizasyonları üzerine önemli araş-
tırmalar yapılırken, Universiade gibi
ikincil derecede önemli sayılabilecek or-
ganizasyonlara aynı önemin verilmedi-
ğine dikkat çekti. Berber bu bağlamda
araştırma sonuçlarının spor, turizm ve
pazarlama endüstrisi üzerinde çalışan
kişiler açısından önemli sayılabilecek
veriler içerdiğini sözlerine ekledi.

AnadoluHaber

� İktisadi ve İdari Bilimler Fakültesi Araş-
tırma Görevlisi Ozan Ağlargöz, “Bilgi Trans-
feri İçin Çalışan Değişimi” başlıklı
bildirisini, Malezya’nın başkenti Kuala Lum-
pur’da 28-30 Aralık 2009 günleri arasında
düzenlenen 5. Uluslararası Küresel İşletme-
cilik ve Ekonomi Araştırmaları Kongre-
si’nde sundu. Ağlargöz, inovasyonun dünya
üzerinde eşit olarak küreselleşmemiş işlet-
mecilik işlevlerinden biri olduğunu ve ülke-
ler itibariyle inovatif yeteneklerin
seviyesinin farklılık gösterdiğini belirtti. Ağ-
largöz, “Danimarka, Finlandiya, Almanya,
İsrail, Japonya, İsveç, İsviçre, İngiltere ve
ABD gibi ülkeler inovasyon açısından en üst
seviyelerde yer alırken, Bulgaristan, Hırva-
tistan, Yunanistan, Macaristan, Letonya,
Litvanya, Malta, Polonya, Portekiz, Ro-
manya, Slovakya ve Türkiye gibi ülkeler ise
görece daha az inovatif ülkeler olarak dik-
kat çekmektedir.” dedi. Ozan Ağlargöz, ça-
lışmasının teorik açıdan bu dengesizliğin
olumsuz etkilerinin nasıl en aza indirilebi-
leceğine odaklandığını ifade etti. İnovasyo-
nun bilgiye dayalı yürüyen bir süreç
olduğunu ve bilginin bu sürecin hem girdisi
hem de çıktısı konumunda olduğunu söy-
leyen Ağlargöz, bu durumun bilginin farklı
seviyelerdeki inovatif ülkelere transferini
zorunlu kıldığını kaydetti. Ağlargöz, unu-
tulmaması gereken noktanın bilgi kavramı-
nın bu transferi zorlaştıran bazı çelişkileri
de içinde barındırması olduğunu vurguladı.

Öncelikle bilginin rekabetçi üstünlük sağla-
yan önemli bir kısmının örtülü nitelikte ol-
duğu konusuna dikkat edilmesi gerektiğini
ifade eden Ağlargöz, bu durumun bilginin
çeşitli enformasyon ve iletişim teknolojile-
riyle transferini zorlaştırdığına dikkat çekti.
Bilginin üretildiği yerde kalma eğiliminde
olduğunu, transfer edilmek istendiğinde de
istem dışı olarak dağılabileceğini söyleyen
Ağlargöz, “ Bir başka deyişle bilginin trans-
feri zor bir süreç olmasının yanında, rakip-
lerin bilgiyi ele geçirme riskini de
artırmaktadır.” dedi. Bu nedenlerden do-
layı inovasyon süreçlerinde etkinlik ve ve-
rimlilik sağlamak için yabancı
çalışanların bilgi taşıyıcısı olarak ül-
keler arası değişiminin, bu ça-
lışma kapsamında önerilen
bilgi transferi yöntemi ol-
duğunu dile getiren
Ağlargöz, bu şekilde
çalışanların hem
işin nasıl ya-
pı ldığına
ilişkin bil-
giyi bir
yerden bir
yere taşıya-
caklarını hem de o
işi kimin yaptığına ilişkin
bilgiyle donanmış olarak
kendi ülkelerine dönecek-
lerini sözlerine ekledi.

� Anadolu Üniver-
sitesi Eğitim Fa-
kültesi İngilizce

Öğretmenliği
Bölümü’nde

Okutman
olarak
görev

yapan Gonca Subaşı “I Want To Become An En-
glish Teacher in Turkey Because…” (Türkiye’de
İngilizce Öğretmeni Olmak İstiyorum Çünkü…)
adlı bildirisini 9-13 Kasım 2009 günleri arasında
Almanya’nın Gottenheim Kenti’nde düzenlenen
American Conadion Conference for Academic
Disciplines adlı konferansta sundu. Subaşı, çalış-
masında İngilizce öğretmeni olmanın sağladığı
yararları gelecekte bu mesleği yapacak olan öğ-
rencilerin görüşlerini, ileride nasıl bir öğretmen
olacaklarını araştırdı.

Subaşı, çalışmasındaki amacının İngilizce öğ-
retmeni adaylarının bu mesleği seçiş sebeplerini
sorgulayan, geçerli ve güvenilir bir ölçme aracı
geliştirmek olduğunu söyledi. Subaşı, “Bu nite-
likte bir ölçme aracını geliştirmek için öncelikle
öğretmen adaylarının kariyer seçim nedenlerini

belirlemek gerekmektedir. Dolayısıyla söz ko-
nusu çalışmada birbirine bağlı iki bölüm bulun-
maktadır. İlk bölümde, öğretmen adaylarının
neden İngilizce öğretmenliğini seçtiklerine dair
bir madde havuzu oluşturulmuştur. Anadolu
Üniversitesi Eğitim Fakültesi İngilizce Öğretmen-
liği Programı’nda okuyan 642 öğretmen adayı
çalışmaya katılmıştır. Bu öğretmen adaylarından
geçerli ve güvenilir şekilde veri toplamak için, lis-
teleme, günlük tutma ve görüşme yapma gibi çe-
şitli veri toplama yöntemleri kullanılmıştır.
Toplanılan bu veriler uzman görüşünden de ge-
çilerek on üç başlık altında sınıflandırılmış ve
ölçme aracı olarak anket formatına sokulmuş-
tur.” dedi. Araştırmanın ikinci bölümünden de
bahseden Gonca Subaşı, ikinci bölümde yapılan
anketin İngilizce Öğretmenliği programında oku-

yan 800 öğrenciye uygulandığını ifade etti.
Öğretmen adaylarının İngilizce öğretmeni

olma sebeplerini sorgulayan anketin geçerliliği
ve güvenilirliğinin de hesaplandığını sözlerine
kaydeden Subaşı, “Sonuç olarak Türkiye’de İngi-
lizce Öğretmenliği’nin meslek olarak seçilmesi-
nin nedenleriyle ilgili sağlıklı bir ölçme aracının
geliştirildiği ortaya çıkmıştır.” dedi. Subaşı, “Proje
kapsamında gerçekleştirilen çalışmanın ortaya
çıkardığı bir başka önemli bulgunun da öğret-
men yetiştirme konusunda söz sahibi olan kişi-
lerin yani politikacıların ve eğitimcilerin kaliteli
genç öğretmenler yetiştirmek ve onları meslekte
tutabilmek adına eğitim programlarını yeniden
yapılandırırken öğretmen adaylarının mesleği
seçme sebeplerini göz önünde bulundurmaları
gerekliliğidir.” diye konuştu.

Okutman Gonca Subaşı

İngilizce öğretmeni olmak istiyorum çünkü...
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‘Turizmci
evrensel
düşünür’

‘GDO sağlıklı
ürünler
yetiştirmeyi
amaçlar’

‘Okullara
bilgisayar
bağışlayacağız’

Medyada çocuk temsilinde önemli adım

Duygu KEÇELİ

� Turizm ve Otel İşletmeciliği Yüksek-
okulu (TOİYO) 31 Mart günü “Turizm
Dergilerinin Turizme Katkıları” adlı bir
seminer düzenledi. TOİYO Amfi 1’de
gerçekleşen etkinliğe Türkiye Otelciler
Federasyonu Dergisi (TÜROFED)’nin
Genel Yayın Yönetmeni Necdet Alkan-
demir ve Yazı İşleri Müdürü Cenk Sav-
ran konuşmacı olarak katıldı.

Antalya’da turizm sektörü hak-
kında bilgi veren Alkandemir, An-
talya’da kayıtlara göre 679 tesisin ve
1155 yıldızlı otelin olduğunu, en çok
ziyaretçinin ise Al-
manya ve
Rusya’dan geldi-
ğini söyledi. An-
talya’nın turizm
alanında İstan-
bul ile başa baş
gittiğini be-
lirten Al-
kandemir,
Antal-
ya’da kitle turizmi yapıldığını ifade
etti. Necdet Alkandemir, sözlerini
şöyle sürdürdü: “Kongre turizmi de
yapılıyor. Ancak istenilen düzeyde
değil henüz. Yeni projelerle çok iyi
kongre salonları oluşturulmaya çalışılı-
yor.” dedi. Yabancı turistin yerli turist-
ten daha ucuza gelmesinin belli
firmalarla anlaşılarak toplu halde gel-
meleri sayesinde olduğunu ifade eden
Alkandemir, erken rezervasyon uygu-
lamasıyla bu farkın ortadan kalkmaya
başladığını kaydetti.

Necdet Alkandemir, bir turizmcinin
evrensel düşünen, dil bilen, özgüveni
olan ve çalışkan bir birey olması gerek-
tiğini vurguladı. Alkandemir, öğrenci-
lerin stajlarını iyi bir otelde
yapmalarının mesleği sevmek açısın-
dan daha yararlı ola-
cağını söyledi.

Cenk Savran
ise nisan ayında
3. sayılarının çıka-
cağını ifade etti.
Derginin merkezi-
nin Antalya
olduğunu
belirten
Savran,
dergide otel sahipleri, tedarikçi firma-
lar ve o sayıda belirlenen konuda
uzman kişilerle yapılan röportajlara
yer verdiklerini sözlerine ekledi.

Mevlüt DEMİRCİOĞLU

� Amerika Birleşik Devletleri An-
kara Büyükelçiliği Siyasal Uzmanı
Jason Arvey ve Siyasi Bölüm Da-
nışmanı Süheyla Tayla, Rektör
Prof. Dr. Davut Aydın’ı maka-
mında ziyaret etti. 31 Mart günü
yapılan görüşmede Arvey, ziyaret
amacının gençlerin akademik ya-

şama ilişkin finansal sorunlarını
ekonomik kriz çerçevesinde ince-
lemek olduğunu belirterek, öğren-
cilere sağlanan finansal kaynaklar
üzerinde çeşitli bilgi alışverişinde
bulunduklarını söyledi.

Ekonomik krizin öğrenci ve öğ-
renci aileleri üzerindeki etkilerini
değerlendiren Rektör Prof. Dr.

Aydın ise üniversitemiz bünye-
sinde daha demokratik, liberal,
çağdaş ve kurumsal ilke yöneti-
mine uygun bir eğitimin benim-
sendiğini, buna bağlı olarak
eşitlikçi bir yol izlenerek, tüm öğ-
rencilere barınma yardımı ve pa-
rasal desteğin sağlandığını
kaydetti.

Burcu DURMUŞOĞLU

� UNICEF ve Dublin Üniversitesi’nin
katkılarıylagerçekleştirilen“ÇocukHak-
larıveMedya”adlıdersin ilki2009-2010
öğrenim yılı güz döneminde yapıldı.
Türkiye’den 5 farklı üniversiteye ait ile-
tişimfakültesinin pilotokulolarakseçil-
diği ders, Anadolu Üniversitesi İletişim
Bilimleri Fakültesi’nde Doç Dr. İncilay
Cangöz tarafından yürütüldü. Doç. Dr.
Cangöz, toplam 17 öğrencinin katıldığı
dersin öğrencilere önemli katkılar sağ-
ladığını söyledi.

Yaklaşık iki yıldır dersin altyapısı için
hazırlık yaptıklarını kaydeden Doç. Dr.
Cangöz, “Dublin Üniversitesi’nde yazı-
lan kitabın Türkçe çevirisini yaparken
kültürel olarak Türkiye’ye adapte ettik.

Türk Ceza Kanunu’nda yer alan çocuk
haklarınıdakitabadahilettik.Ayrıcabu
dersi açacak öğretim üyeleri ve Dublin
Üniversitesi’ndengelenpedagojieğitimi
konusunda uzman kişilerle toplantılar
yaptık.” dedi.

Öğrenciler Program Çekti

Teorik olarak insan hakları, çocuk
hakları ve uluslararası sözleşmelerdeki
çocuktanımlarınayerverilendersteay-
rıca medyadaki çocuk temsiline ilişkin
olumlu ve olumsuz örnekler de ele
alındı. Dönem sonunda ise öğrenciler
“Büyüyen Çocuk” isimli bir televizyon
programı çekti.

UNICEF’e de gönderilecek olan tel-
evizyon programının içeriği hakkında

Cangöz, şunları söyledi:
“Tamamen öğrencilerin hazırladığı

bir çalışma oldu. Farklı iş kollarında ça-
lışan 18 yaş altı çocuklarla röportaj
yapan öğrenci arkadaşlarımız, onların
hayatını yetişkinlere gösterirken aynı
zamanda çocuk haklarına da değindi-
ler. Çalışma sonunda çocukların içinde
bulundukları olumsuzlukların çok far-
kında olmadıklarını gördük, omuzla-
rındaçokağırbiryüktaşıyorlar.”Çalışan
çocukların arka planında yetişkinlerin
olduğuna dikkat çeken Doç Dr. Cangöz,
çocuk korumanın öncelikli olarak aile-
den başlaması gerektiğini vurguladı.

Kuvvetlibiraltyapıylahazırlanander-
sin içerik olarak da öğrencilere verim
sağladığınıbelirtenDoç.Dr. İncilayCan-

göz, “Öğrencilere uygulanan değerlen-
dirme formlarından olumlu dönütler
aldık. Öğrenci arkadaşlar dersin meslek
eğitimine katkısını çok iyi buldular. Bir
uzmanlıkalanıolarakbunukabulettik-
lerini ve ileride medya profesyoneli ola-
rak çalıştıklarında sadece çocuklarla
ilgili haber yapmakta uzmanlaşmak is-
tediklerinisöyledi-
ler.Türkiye’deki
medyada bu-
nunla ilgili
bir açık gö-
rebilmeleri
bizi çok
m e m n u n
etti.” diye
konuştu.

‘Demokratik ve çağdaş
bir eğitim kurumuyuz’

Mevlüt DEMİRCİOĞLU

� Rektör Prof. Dr. Davut Aydın, Rek-
tör Yardımcısı Prof. Dr. Naci Gündo-
ğan ve Genel Sekreter Çetin Kaya, 24
Mart günü Ayniyat Merkez Depo-
su’nu gezerek Ayniyat Saymanı Mus-
tafa Buğur ve ekibinden yapılan
çalışmalar ve depolardaki malzemeler
konusunda bilgi aldı. Prof. Dr. Aydın,
“Üniversitemizin taşınır ve taşınmaz
mallarının ilk defa detaylı sayımını
başlattık. Bu çerçevede ayniyat depo-
sunda ayrıntılı incelemelerde buluna-
rak bilgi aldık. Bu çalışma sonucu,
üniversitemizin ayniyat stoklarının
değerlendirilmesi konusunda çalışma-
lar yapacağız.” dedi.

Rektörlük tarihinde ilk kez bir rektö-
rün ayniyat deposunu gezerek bilgi al-
dığını belirten Prof. Dr. Davut Aydın,
Anadolu Üniversitesi çevresinde yer
alan ilköğretim okullarına öğrencile-
rin işine yarayacak verimli bilgisayar-
ları bağışlayacaklarını söyledi.

Amerikalı diplomatlar Rektör Prof. Dr. Davut Aydın’ı ziyaret etti

Havva TOPRAK

� Fen Fakültesi’nin düzenlediği “Gene-
tiği Değiştirilmiş Organizmalar (GDO)’ın
İnsan ve Çevre Sağlığı için Önemi” ko-
nulu konferansa konuşmacı olarak ka-
tılan Yeditepe Üniversitesi Genetik ve
Biyomühendislik Bölümü öğretim
üyesi Prof. Dr. Fikrettin Şahin, GDO’
nun ilaç etkisi olduğunu belirterek,
“Eğer dozu yeterli ölçüde alınırsa ilaç et-
kisi vardır, ancak fazla miktarda alı-
nırsa tabii ki tıp sektöründe olduğu gibi
yan etkiler görülür ve zararlıdır.” dedi.

Kongre Merkezi’nde 5 Nisan günü
gerçekleştirilen konferansta Prof. Dr.
Şahin, “Genetiğe müdahale ve değiştir-
menin bulunduğum mevki bakımın-
dan zararlı olduğunu
düşünmüyorum.” dedi.

GDO’nun temel amacının sağlıklı bir
ürün geliştirmek olduğunu ifade eden
Prof. Dr. Şahin, dozun yeterli ölçüde
alınması durumunda ilaç etkisi oldu-
ğunu, fazla miktarın yan etkiler ve za-
rarlara yol açabileceğini söyledi.
Şahin bilinenin aksine GDO’nun uzun
yıllar öncesine dayanan bir bilim dalı
olduğunu kaydetti.

Organik teknoloji ile biyoteknik tarım
teknolojisi arasındaki farkları da açıkla-
yan Şahin, biyoteknolojinin temelde
ürün ve teknolojilerin üretilmesinde
canlı bir organizma olduğunu söyledi.
GDO’nun üretim kalitesini arttırmak
amacıyla kullanıldığını dile getiren Prof.
Dr. Fikrettin Şahin, temeldeki hedefleri-
nin sağlıklı bir teknoloji geliştirmek ol-
duğunu sözlerine ekledi.

� “@ce Advertising Campaign Trai-
ning for European Universities” isimli
Avrupa Birliği destekli projenin üçün-
cüsü2-14Mart2010 tarihleriarasında
İspanya’nın Valencia kentinde gerçek-
leştirildi. Geçtiğimiz yıl Anadolu Üni-
versitesi’nin ev sahipliği yaptığı
projeninbuyılkikonusu“Gençleriçevre
veenerjiyikorumayayöneltecekbirrek-
lam kampanyası” olarak belirlendi.

Sekiz ülkeden öğrencilerin katıldığı
yarışmaya Türkiye’yi İletişim Bilimleri
FakültesiHalkla İlişkilerveReklamcılık
bölümü öğretim üyesi Doç. Dr. R.
Ayhan Yılmaz ve öğrencileri Göksu Ka-
raman, Deniz Karaevli, Sezer Dekuş,
Serdar Yıldız ve Cihat Er temsil etti.

İki hafta süren projede sabah otu-
rumlarındakatılımcıülkelerinöğretim
üyeleriveValencia’dabulunanreklam
ajanslarındansektörçalışanlarıstrateji,

digital medya, yaratıcı brief, reklam
kampanyasısunumuvekültürlerarası
iletişim gibi konularda eğitim verdiler.

Valencia Şehir Konseyi’nin reklam-
verenolduğuprojede,verilenbriefdoğ-
rultusunda uluslararası takımlar
oluşturuldu. İki haftanın ardından ya-
pılankonkurda,Reklamcılık ve Halkla

İlişkiler Bölümü 4. sınıf öğrencisi
Göksu Karaman’ın da yer aldığı takım
“Push the Button” adlı reklam kam-
panyasıyla Valencia Şehir Konseyi ve
Cardenal Herrera Üniversitesi (CEU)
tarafından “Onur Ödülü”ne layık gö-
rüldü. Proje önümüzdeki yıl Finlandi-
ya’da gerçekleştirilecek.

Reklamcılık öğrencilerine onur ödülü

Prof. Dr.
Fikrettin Şahin

Doç. Dr.
İncilay Cangöz

Necdet Alkandemir

Cenk Savran

Doç. Dr. R. Ayhan Yılmaz ve öğrencileri İspanya’dan ödülle döndü.
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‘Parazitler
pek çok zarar
verebilir’
Cemile Hande BIÇKI

� Fen Fakültesi’nin düzenlediği “Para-
zital Hastalıklar” konulu konferansa
konuşmacı olarak katılan Osmangazi
Üniversitesi Tıp Fakültesi Parazitoloji
Anabilim Dalı öğretim üyesi Doç. Dr.
Nihal Doğan, “Parazitsel hastalıklar-
dan en genel korunmanın yolu kanali-
zasyon sisteminin düzeltilmesi ve
insan dışkılarının gübre olarak kulla-
nılmamasıdır.” dedi.

Kongre Merkezi Kırmızı Salon’da
31 Mart günü gerçekleştirilen konfe-
ransta Doç. Dr. Nihal Doğan, parazit-
lerin akıllı olduklarını, konakladıkları
yerlere birçok zarar verdiklerini söy-
ledi. Doğan, parazitler yüzünden or-
ganlarda sıkışma, yabancı cisim
etkisinden dolayı doku ve hücrelerde
zedelenme, kanallarda daralma ve
kan tablosunda değişmeler oldu-
ğunu söyledi.

Türkiye’de Çok Yaygın

Parazitlerin insanlar üzerinde tipik
belirtilerinin olmadığını kaydeden
Doç. Dr. Doğan, “Daha çok enfeksiyo-
nel hastalıklarla, ateş yükselmesiyle,
nabız ve solunum artışıyla dikkat
çeker.” dedi. İntestinal parazitlerin Tür-
kiye’de çok bulunan bir parazit türü
olduğuna dikkat çeken Nihal Doğan,
“Bu parazitler insanı öldürmez ama
süründürür. Küçük yaşlarda bulaşıp
gerek fiziksel gerekse de zihinsel hasar
verebilir.” diye konuştu. Doç. Dr.
Doğan, Eskişehir’de 1984 yılında alt-
yapı sorunlarından dolayı birçok ki-
şide parazital hastalık görüldüğünü
ancak bu sorunlar çözüldükten sonra
hasta sayısında azalma olduğunu kay-
detti. Kan ve dokularda yaşayan para-
zitlerin sıtma hastalığına neden
olduğunu söyleyen Doç. Dr. Doğan,
buna hamilelikte çok dikkat edilmesi
gerektiğinin altını çizdi.

Bulaşma Yolları

Doğan, 2006’da 247 milyon sıtma
vakası olduğunu ve bunun en çok
çocuk ve hamilelerde görüldüğünü
belirtti.

Trichamonas Vaginal parazitlerin de
tüm dünyada yaygın olduğunu dile ge-
tiren Doğan, sözlerini şöyle sürdürdü:
“Bunlar, cinsel yolla bulaşan parazitler-
dir ve Türkiye’de yaygındır. Genellikle
belirti vermez ve kadınların yüzde
50’sinde görülür.”

Doç. Dr. Nihal Doğan, enfekte sığır
ve domuz eti ve çiğköftedeki çiğ et ile
bulaşan parazitlerin ise bağırsakta ya-
şayan tenyaları ortaya çıkardığını be-
lirtti. Doğan, parazitlerden korunmada
en genel yapılacakları da ayakkabı
giyme alışkanlığı olması, kanalizasyon
sisteminin düzeltilmesi, insan dışkıları-
nın gübre olarak kullanılmaması ve
parazitli kişilerin bulunup tedavi edil-
mesi şeklinde sıraladı.

Konferans sonunda Fen Fakültesi Bi-
yoloji Bölümü Baş-
kanı Prof. Dr. A.
Yavuz Kılıç ta-
rafından
Doç. Dr.
Nihal Do-
ğan’a pla-
ket verildi.

Futbol özünde kültürel bir etkinliktir
� Radyo A’da yayınlanan “Uzman
Seslerden Farklı Konular” progra-
mında Doç. Dr. Ferruh Uztuğ, futbol
endüstrisi hakkında bilgi verdi. Tür-
kiye’de futbolun, spor kültürünün ta-
mamını baskın bir şekilde kontrol
eden bir spor dalı haline geldiğini an-
latan Uztuğ, sporla ilgimizin sadece
tuttuğumuz takımın maçlarını izle-
mek ve onun haberlerini okumakla
sınırlı hale geldiğini ve bunun başlı
başına bir sorun olduğunu belirtti.

Futbol ve Medya

Birçok ülkede spor denildiğinde
bütün spor dalları akla gelirken,
bizim ülkemizdeki medya koşulları
nedeniyle sadece futbol ön planda
tutuluyor. Oysa gelişmiş Batı ülkele-
rinde kış sporlarından yaz sporla-
rına, atletizme vb. birçok spor
branşına medyada oldukça yer veri-
liyor. Bizdeki durum hem spor açı-
sından hem kültürel açıdan çok
sıkıntılı bir yerde. Yaklaşık 5 yıl
önce Türk medyasına yö-
nelik yaptığımız bir
araştırmada bunu
çok net görmüş-
tük. Türk televiz-
yonları ve
gazetele-
rinde
sporla il-
gili temel
haber futbol ve futbolla ilgili
olaylarla sınırlıydı. Türkiye’de
birçok insan, özellikle kitle ileti-
şim araçlarının etkisinde olan in-
sanlar, aktif spor yapma
bilincinden gittikçe uzaklaşıyorlar.
Pasif dediğimiz koltuktan ve TV’den
spor izlemekle yetiniyorlar. Bu
da tabii birçok ciddi sıkıntıya
neden oluyor. Çünkü spor,
özünde mücadeleyi, oyunu
gerektirir ve bizlerin hem zi-

hinsel hem de fiziksel gelişimimize
önemli katkılar sağlar. Bu fırsatı fut-
bolun o cerzebeli dünyasının içinde
maalesef kaybetmişiz.

Taraftar ve Müşteri
Dünyada ve Türki-

ye’de bu endüstrileşen
futbol ortamında gele-
neksel taraftar kimliği-
miz biraz daha
erozyona uğradı. Artık
taraftar demiyor futbol
kulüpleri bu kitlelere.
Onlara müşteri gözüyle
bakıyor. Türkiye’de fut-
bol oyununu çok zorla-
maya başladık.
Özellikle futbol yöneti-
minde hem siyasal

hem
sosyal hem de

ekonomik birçok
kriz var ve bu

krizler oyuna dair
düşüncelerimizi

olumsuz etki-
liyor. Ligimi-

zin ve
futbol oyu-
numuzun

değeri
düşmeye

başladı.
Bu konuda

taraftarların,
spor kulüpleri-

nin, devletin ve
diğer başka ak-

törlerin çok
önemli rolleri-
nin olması la-
zımdır. Ama
kulüplerimiz

maalesef
böyle yöne-
tilmiyorlar.

Futbol takımlarıyla ilgili bir yönetim
anlayışları var. Sadece gelir kaynağı
üretmekle sınırlı bir anlayışları var.
Daha katılımcı daha demokratik
kulüp yönetimlerinin sporu spor
yapma bilincini geliştirme konu-
sunda çok önemli olanakları taşıdığı
bilinmektedir. Dolayısıyla Türkiye’de
spor yapma bilincimizi, futbolu,
diğer spor branşlarını kurtarmanın
yolu daha katılımcı, de-
mokratik, payla-
şımcı bir
iletişim yö-
netimini
spor kulüp-
lerinde ha-
yata
geçirmek ile
mümkün.
Gerçekten
Türkiye’de üç
büyük kulübümü-
zün yüzer yıllık markalar olduğunu
düşünürsek bu kültürün kendine ait
değerlerinin hatırlanmasında çok

önemli faydalar olduğunu düşünü-
yorum.

Sporda İletişimin Rolü

Türkiye’de şiddet ve futbol yan
yana uzun zaman anıldı ve hala
bunun kalıntılarını görüyoruz. Oyun,
adil bir oyun olmaktan uzaklaştıkça
da insanların tribünlere gidip bu
maçları izleme olasılığı azalıyor. Do-
layısıyla pasif spor yapma noktasında
da ciddi bir zafiyet haline geldi. Tür-

kiye’de her şeyde olduğu gibi
bizim de kendimize ait kültürü-
müzün dokularından sızan
yeni bir spor anlayışını geliş-
tirmemiz gerekiyor. Futbolun
kendi içindeki dönüşümü bu-

rada kaçınılmaz olarak çok
önemli, çünkü bizi diğer futbol

dallarıyla da buluşturma fırsatına
sahip. Spor ve futbol özünde kültü-

rel bir etkinliktir. Bu kültürün yeşer-
tilmesinde ve yaratılmasında
iletişimin çok belirleyici bir rolü oldu-
ğunu düşünüyorum.

Doç. Dr. Ferruh Uztuğ:

“Türkiye’de her şeyde olduğu gibi
bizim de kendimize ait
kültürümüzün dokularından
sızan yeni bir spor
anlayışını geliştirmemiz
gerekiyor.”

Güven AKYAYLA

� Anadolu Üniversitesi Sağlık Kültür
Spor Dairesi Başkanlığı bünyesinde
bulunan çeşitli branşlardaki sporcu-
lar Mart ayı boyunca katıldıkları üni-
versitelerarası spormüsabakalarında
çeşitli branşlarda üç şampiyonluk, iki
ikincilik, bir üçüncülük ve üç tane de
dördüncülükeldeetti. Türkiye’ninçe-
şitli illerinde düzenlenen müsabaka-
lara üniversitemiz, satranç, atıcılık,
bilardo,Amerikanfutboluvekrosdal-
larındaki sporcularıyla katıldı.

Briç

Anadolu Üniversitesi’nin ev sahip-
liğinde, 7 üniversiteden 10 takımın
katılımıyla gerçekleştirilen şampiyo-
naya, briç takımımız Yard. Doç. Dr.
Doğan Gökbel’in yönetiminde 6
bayan,6erkeksporcuilekatıldı. Şam-
piyonada erkek takımımız (açık
takım) şampiyon olurken bayan takı-
mımız ise 2. oldu.

Satranç

Amasya Üniversitesi tarafından 3-
6 Mart tarihleri arasında ve 78 üni-
versitenin katılımıyla gerçekleşen
Satranç Türkiye Şampiyonası'na, sat-
rançtakımımızÖğr.Gör.AyçaÖzmen
ve Cesim Kürümoğlu’nun yöneti-

minde 3 bayan ve 3 erkek sporcu ile
katıldı. Bayanlarda 59, erkeklerde ise
220sporcununyarıştığımüsabakalar
sonucunda, bayan takımımız 7’nci,
erkek takımımız ise 14’üncü oldu.

Atıcılık

Ankara’da 9-12 Mart tarihlerinde
22 üniversitenin katılımıyla gerçekle-
şen Atıcılık Türkiye Şampiyonası'na,
üniversitemiz Muhammet Topal ve
Hasan Emrah Alkan’ın yönetiminde
2 bayan ve 7 erkek sporcu ile katıldı.

49sporcununkatıldığıErkeklerHa-
valı Tabanca Yarışması’nda sporcu-
muz İsmail Keleş şampiyon oldu.
Yarışmada Hüseyin Tosun beşinci,
Veli Çalışkan ise onbirinci sırada yer
aldılar.

Toplam 28 sporcunun katıldığı Ba-
yanlar Havalı Tabanca Yarışması’nda
sporcularımız altıncı ve ondördüncü
sırada yarışmayı bitirdiler.

37 sporcunun katıldığı Erkekler
Havalı Tüfek Yarışması’nda ise Gök-
han Arslanoğlu birinciliği kazanır-
ken , Ahmet Bayrak üçüncü, bir
diğer sporcumuz da yarışmayı
7’nci olarak bitirdi.

Bilardo

Ankara’da 21 üniversiteden 21

bayan ve 64 erkek sporcunun katılı-
mıyla Başkent Üniversitesi’nde yapı-
lan şampiyonaya, bilardo takımımız
Yard.Doç.Dr.ZekiTümlü’nünyöneti-
minde 3 bayan, 6 erkek sporcu ile ka-
tıldı. Yarışmalar sonunda erkek
takımımız Türkiye 2’ncisi olurken,
erkek sporcularımızdan Murat Yu-
murtacı 4’üncü, Otan Tınaz ise be-
şinci oldu.

Amerikan Futbolu

Öğr. Gör. Mert Erkan ve Öğr. Gör
Kerem Yıldırım Şimşek’in yöneti-
minde 44 sporcudan oluşan takımı-
mız 27 Şubat’ta kendi sahasında
yaptığı maçta Selçuk Üniversitesi’ne
20-14 yenildi. 13 Mart 2010 tarihinde
İzmir’de Yaşar Üniversitesi ile oyna-
nanmaçta isetakımımızsahadan46-
6 gibi farklı bir skorla galip geldi.

Kros

15 Mart 2010 tarihinde Kü-
tahya’da yapılan Türkiye Üniversite-
lerarası Kros Şampiyonası’nda
üniversitemizi Kros Bayan Takımı ve
iki ferdi erkek sporcu temsil etti.
Bayan takımımız bireysel olarak 87
sporcunun yarıştığı bayanlar 6.000
metre kros yarışında bir dördüncü-
lük, bir beşincilik, bir otuzbeşincilik,

bir otuzsekizincilik ve bir de kırkbi-
rincilik elde etti. Kros müsabakaları
sonunda 16 bayan takımı arasından
Kros Bayan Takımımız dördüncü ola-
rak yarışmaları tamamladı.

Bireysel olarak toplam 121 spor-
cunun katıldığı erkekler 12.000
metre kros yarışında ferdi olarak ya-
rışmaya katılan sporcularımızdan
birisi kırkıncı diğeri ise seksendoku-
zuncu sırada yer alarak yarışmayı
tamamladılar.

Anadolu Üniversitesi’nin Nisan
ayında katılacağı spor faaliyetleri ise
şunlar:

Tenis 1.Lig: 29 Mart- 5 Nisan, An-
talya

Futbol 1.Lig Eskişehir Grubu: 30
Mart- 3 Nisan, Anadolu Üniversitesi

Dans Türkiye Şampiyonası: 3-4
Nisan, İstanbul

Voleybol 1.Lig Amasya Grubu
(Bayan): 5-9 Nisan, Amasya Üniver-
sitesi

Okçuluk Türkiye Şampiyonası: 6-
7 Nisan, Antalya

Hentbol Süper Lig Eleme (Bayan):
12-14 Nisan, Kastamonu Üniversitesi

Eskrim Türkiye Şampiyonası: 14-
16 Nisan, Balıkesir Üniversitesi

Voleybol Süper Lig Eleme (Erkek):
19-21 Nisan, Ege Üniversitesi

Sporcularımız madalyaları toplamaya devam ediyor

Doç. Dr.
Nihal Doğan
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BİLİM ve TEKNOLOJİ
Sezin IŞIK Her üç öğrenciden birine yardım

Bir dedenin
teşekkür
mektubu...

Eczacılık Fakültesi’nde görev değişimi
Havva TOPRAK
� Anadolu Üniversitesi Eczacı-
lık Fakültesi yeni dekanı Prof.
Dr. Yasemin Yazan görevine
başladı. Prof. Dr. Neşe Kırı-
mer’den görevi devralan Prof.
Dr. Yazan için 7 Nisan günü
devir teslim töreni gerçekleşti-

rildi. Törene Rektör Prof. Dr.
Davut Aydın ve Genel Sekreter
Çetin Kaya da katıldı.

Prof. Dr. Davut Aydın eski
dekan Prof. Dr. Neşe Kırımer’e
çalışmalarından dolayı teşekkür
ederken, yeni dekan Prof. Dr. Ya-
semin Yazan’a da yeni görevinde

başarılar diledi. Prof. Dr. Yazan
ise “Fakültemiz ile birlikte bir
ekip olarak her zaman iyiye, gü-
zele ve kaliteli olan işlere ulaş-
maya çalışacağız.” dedi.

Prof. Dr. Yasemin Yazan, Tür-
kiye’deki ilk üç okul arasında ol-
mayı hedeflediklerini kaydetti.

Hangisi İnsan
Hangisi Robot?

� Japonya’da geliştirilen robot, gerçek
insana benzerliğiyle dikkat çekiyor.
Daha önce insan görünümlü birçok
robot üreten bilim adamı tarafından ge-
liştirilen bu yapay kadının hareketleri-
nin daha önceki robotlara oranla çok
daha doğal olduğu görüldü. Bilim
adamı, geliştirdikleri yeni teknoloji saye-
sinde insan görünümlü robotları üret-
menin daha kolaylaştığını belirterek,
böylece bu robotlardan daha fazla
alanda faydalanmanın mümkün olaca-
ğını düşündüklerini söyledi.

Filler 4x4 Araç Gibi
Hareket Ediyor

� Bilim adamları, fillerin bacaklarının
dört çeker araç tekerlekleri gibi hareket
ettiğini bildirdi. Araştırmalarının sonu-
cunda fillerin bacaklarının bir arazi taşı-
tının tekerlekleri gibi hareket ettiği ve

hayvanın her bacağını hız
kazanmak ve fren yap-

mak için kullanabildiği
belirtildi. Filleri 4 ayaklı
diğer hayvanlardan ayı-

ran bu özelliğin, iri
gövdelerinden kay-

naklanıyor olabileceği
söylendi.

Ani Sıcaklık Değişimleri
Arıları Öldürüyor

� Küresel ısınmanın etkileriyle birlikte
baharın erken geldiğini sanıp kovanın-
dan çıkan ancak daha sonra ani soğuk-
lar nedeniyle kovanını terk edemeyen
arılar, yeterli yiyecek bulamaması duru-
munda ölüyor.

Facebook Kullanıcılarının
Dikkatine

� Bilgi Güvenliği şirketi Sophos, Face-
book kullanıcılarına gizlilik kurallarını
doğru uygulamaları yönünde uyarıda
bulundu. Yapılan araştırmada kulla-
nıcıların yüzde 46'sının tanımadığı ki-
şilerden gelen arkadaşlık isteklerini
kabul ettiği, yüzde 30-40'lık kesiminin
aile ve arkadaşlarıyla ilgili bilgileri
paylaştığının görüldüğü kaydedildi.
Açıklamada kimlik hırsızlarının bu
bilgileri kişilere veya şirketlere karşı
suç işlemede kullanabileceğine işaret
edilerek, ''Facebook'ta daha güvenli
kullanımla ilgili ipuçlarına ulaşarak,
kişisel verilerinizi koruyup kimlik hır-

sızlığının önüne geçebi-
lirsiniz.''
denildi.

Gökhan YILMAZ

� Sağlık, Kültür ve
Spor Daire Başkanlığı
tarafından Geleneksel
Bahar şenliği kapsa-
mında düzenlenen
Spor Şenliği birbirinden
heyecanlı karşılaşma-
lara sahne oluyor.

Şenlikte futbol maçları
5-6 Nisan günlerinde oy-
nanan karşılaşmalarla
başladı. 4 grupta toplam
17 takımın mücadele et-
tiği müsabakalarda, grup-
larını ilk sırada
tamamlayan takımlar bir
üst tura çıkmaya hak kaza-
nacaklar. Turnuvanın üçün-
cülük maçı 28 Nisan
Çarşamba günü, final karşı-
laşması ise 29 Nisan Per-
şembe günü Anadolu
Üniversitesi Futbol Saha-
sı’nda oynanacak.

Hangi Takım Hangi Grupta

A Grubu’nda, Mühendislik
Mimarlık Fakültesi, Turizm ve Otel İş-
letmeciliği Yüksekokulu, Hukuk Fakül-
tesi,EndüstriyelSanatlarYüksekokulu,
B Grubu’nda, Eğitim Fakültesi, Edebi-
yat Fakültesi, Güzel Sanatlar Fakültesi,
Eskişehir Meslek Yüksekokulu, C Gru-
bu’nda, Yunus Emre Meslek Yüksek-
okulu, Eczacılık Fakültesi, Sivil

HavacılıkYüksekokulu, İktisadiveİdari
Bilimler Fakültesi ile Devlet Konserva-
tuvarı, D Grubu’nda ise İletişim Bilim-
leri Fakültesi, Açıköğretim Fakültesi,
Fen Fakültesi ve Porsuk Meslek Yük-
sekokulu yer alıyor.

5-6 Nisan günlerinde yapılan karşı-
laşmalarda alınan sonuçlar şöyle:

TurizmveOtel İşletmeciliğiYükseko-

kulu: 3-Mühendislik Mimarlık
Fakültesi:0,EdebiyatFakültesi :
1-Eğitim Fakültesi : 6, Eczacılık
Fakültesi :5-YunusEmreM.Y.O.
: 1, Açıköğretim Fakültesi : 6-
İletişim Bilimleri Fakültesi: 0,
GüzelSanatlarFakültesi :0-Es-
kişehir M.Y.O. : 4

Voleybol ve Basketbol

Basketbol ve voleybol
karşılaşmaları da tüm hı-
zıyla devam ediyor. Voley-
bol ve basketbolda
oyuncular 2 ayrı katego-
ride mücadele ediyor.

Voleybol erkeklerde 3
grupta toplam 10 takım,
bayanlarda ise 4 grupta
toplam 12 takım yer alı-
yor.Basketbolerkeklerde
4 ayrı grupta toplam 16
takımyeralırken,bayan-
larkategorisinde ise top-
lam4takımadınıbirüst
tura yazdırabilmek için

kıyasıya mücadele veriyor.
Voleybol erkeklerde final karşılaş-

ması 11 Mayıs Salı günü, bayanlarda
ise 12 Mayıs Çarşamba günü oyna-
nacak. Basketbol bayanlar ve erkek-
ler kategorilerinde mücadele eden
takımlar ise final karşılaşmalarını 13
Mayıs Perşembe günü oynayacak.

Karşılaşmalar Anadolu Üniversitesi
Spor Salonu’nda yapılacak.

� Üniversitemiz Rektörlüğü’nce güz ve
bahar döneminde yaklaşık 8 bin öğ-
renciye toplam 4 milyon 343 bin lira
beslenme ve barınma yardımı yapıldı.
Rektör Yardımcısı Prof. Dr. Naci Gün-
doğan, güz döneminde yaklaşık 5 bin
kişiye yapılan yardımı başvuruların
çokluğu nedeniyle bahar döneminde 8
bin kişiye yükselttiklerini açıkladı.

Öğrenciler Duyarlı Olmalı

Prof. Dr. Gündoğan, ekonomik kriz
nedeniylebirçoköğrencininmağdurol-
duğunu belirterek, “Yasal olanaklar çer-
çevesinde imkanları zorlayarak ikinci

dönem 3 bin kişiye daha beslenme ve
barınma yardımı yaptık. Bu rakamla
birlikte 8 bin öğrencimize ulaştık. Bir
başka deyişle örgün öğrencilerimizin
3’te birine yardım veriyoruz. Bu hiçbir
üniversitede yok.” dedi.

Yapılan başvuruların önemli bir bö-
lümünü inceleme sürecine sokmadan
yanıtladıklarını ifade eden Prof. Dr.
Gündoğan, şöyle devam etti:

“Her öğrenci bunu hak olarak görüp
başvuruyor. Bizim burada asıl amacı-
mız ihtiyaç sahiplerine seslenebilmek.
Böyle olunca da beyanlarda sıkıntı olu-
yor. Bazı öğrenciler yanlış, eksik, hatalı,

yalan beyanlarda bulunuyorlar. Tabii
biz de beyana göre hareket ediyoruz.
Dolayısıyla öğrenci eksik ya da yalan
beyanda bulunduysa bunu biz bilemi-
yoruz. Herkesin peşine dedektif taka-
mayız. Bize gelen şikayetlerde
öğrenciler ‘Benim çok ihtiyacım vardı,
bana çıkmadı fakat arkadaşımın hiç ih-
tiyacı yoktu, ona çıktı. O bu parayı afi-
yetle yiyor.’ diyorlar. Bu bizi gerçekten
çok üzüyor. Biz verdiğimiz bursun ger-
çekten ihtiyaç sahiplerine ulaşmasını
istiyoruz. Burada öğrenci arkadaşlara
çok büyük sorumluluk düşüyor. Bu ko-
nuda özellikle hassas olmalarını istiyo-

ruz. İhtiyaç sahibi olmayanlar lütfen
başvurmasın. Bu başvurular, gerçekten
ihtiyacı olanların bu yardımdan yarar-
lanmasını engelliyor.”

Yalan Beyan Cezalandırılacak

Gündoğan, hatalı ya da yalan be-
yanda bulunanlara yaptırım uygulaya-
caklarını belirterek, önümüzdeki
dönem başvuruların internet aracılı-
ğıyla yapılacağını ve Mühendislik Mi-
marlık Fakültesi’nce hazırlanan
bilgisayar programı sayesinde ihtiyaç
sahibi öğrencilerin saptanacağını söz-
lerine ekledi.

Spor Şenliği’nde heyecan fırtınası sürüyor

Turizm
öğrencileri
buluşuyor
� Turizm ve Otel İşletmeciliği Yüksek-
okulu öğrencileri tarafından ilki geçen
yıl düzenlenen Turizm Öğrencileri Ku-
rultayı’nın ikincisi, 15-17 Nisan günle-
rinde üniversitemizde yapılacak.

Turizm ve otelcilik alanında lisans dü-
zeyinde eğitim-öğretim veren 43 okul ve
bölümden gelecek öğrenciler iki gün bo-
yunca turizm eğitimi ve öğrencilerini il-
gilendiren konularda çalışmalar
yapacaklar. Kurultay kapsamında; Tu-
rizmde Yabancı İş Gücü ve Stajyer İstih-
damı, Stajyerlerin Çalışma Koşulları,
Nasıl Bir Turizm Eğitimi İstiyoruz?, Ku-
rultay Tüzüğünün Hazırlık Çalışmaları
ve Turizm Sektöründe Kariyer Olanak-
ları olmak üzere beş çalışma grubunda
çalışmalarını sürdürecek öğrenciler,
ulaştıkları sonuçları 16 Nisan günü
14:00’de kamuoyu ile paylaşacaklar.

Kurultay ile ilgili ayrıntılı bilgi
http://www.turizmkurultayi.com web
sayfasından elde edilebilir.

Spor şenliğinde

sporcular kıyasıya

bir mücadele

sergiliyor.

Haber Merkezi

� Öğrencilerimizdenbirinindedesiolan
Hasan Benzeş, üniversitemizin toru-
nuna sağladığı olanağa gönderdiği mek-
tupla teşekkür etti. Mektup şöyle:

Sayın Rektörüm,
Üniversitemizle hepimiz guru du-

yuyor, yurdumuzda bu tür kuruluş-
ların çoğalmasını canı gönülden
destekliyoruz. Bendeniz üniversite-
nizin sağladığı imkanlarla bugüne
gelen seramik bölümü 3’üncü sınıf
öğrencisi işitme engelli Metin Arda
Soyusü’nün dedesiyim. Çocukları-
mıza sağladığınız bu emsalsiz hiz-
metlerinizi biz aileleri olarak minnet
ve şükranla anıyor ve hayatımız bo-
yunca anmaya devam edeceğiz.
Devletimiz tarafından açılan ERAS-
MUS imtihanını çocuğumuzun ka-
zanmış olması bütün ailemizi son
derece mutlu etmiştir. Bu başarıyı
elde etmesine katkısı olan siz de-
ğerli hocalarımıza şükran duygula-
rımı sunuyorum. Bizlere bugünleri
yaşatan sizleri saygı ve sevgilerimle
anlamlıyor; bütün hayatınızın sağ-
lıklı ve başarılı geçmesini diliyorum.
Saygılarımla.

Yaşlı ve mutlu bir dede
Hasan Benzeş
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"Sessizsiniz-Ulusalİletişim
ÖğrencileriSempozyumu"o KongreMerkeziKırmızıSalon0 (13Nisan’dadayapılacaktır.)
İletişimBilimleriFakültesi

1122  NNiissaann  / Pazartesi

1155  NNiissaann / Perşembe

Beş Para Etmez Varyete o Atatürk Kültür ve Sanat Merkezi
Oda Tiyatrosu Salonu 0 19:00 
(14 Nisan’da da sahnelenecektir.)
Tiyatro Anadolu

1133  NNiissaann / Salı

Gülbaharo Eğitim Fakültesi Seminer Salonu 0 10:00
Eğitim Fakültesi

1144  NNiissaann / Çarşamba

Kariyer Günlerio Atatürk Kültür ve Sanat Merkezi
Opera ve Bale Salonu 0 09:00-18:00
(16 Nisan’da da yapılacaktır.)
Kariyer Kulübü

Sporda Şiddetin Önlenmesi ve Spor
Hukukunda Güncel Sorunlaro Salon Anadolu 0 10:00
Beden Eğitimi ve Spor Yüksekokulu
Halkla İlişkiler Rek. Tan.Tic. Ltd. Şti

Viyolonsel Resitalio Salon 2003 0 22:00
Devlet Konservatuvarı

Güzel Konuşma ve Diksiyon Eğitimi
(B Grubu)oMedya Merkezi Eğitim Sınıfı   0 16:00-18:00
Kariyer Kulübü

Klasik Müzik Konserio Salon 2003 020:00
Anadolu Üniversitesi 
Senfoni Orkestrası

Yat Turizmio Kongre Merkezi Kırmızı Salon  0 14:00
Turizm ve Otel İşletmeciliği 
Yüksekokulu

Bolu Mutfağıo Kongre Merkezi Kırmızı Salon 0 14:00
Türk Mutfağı Araştırma ve 
Uygulama Birimi

Güzel Konuşma ve Diksiyon Eğitimi
( A Grubu)oMedya Merkezi Eğitim Sınıfı 0 16:00-18:00
(13 Nisan’da da yapılacaktır.)
Kariyer Kulübü

Viyolonsel Resitalio Salon 2003 0 19:00
Devlet Konservatuvarı

4. Anadolu Üniversitesi 
Kısa Film Festivalio Kongre Merkezi Kırmızı Salon 0 10:00-18:00
(16 Nisan’da da yapılacaktır.)
İletişim Kulübü

Turizmde Talep Yaratmaya İlişkin
Öngörülero Öğrenci Merkezi Salon 2009 0 10:00
Turizm ve Otel İşletmeciliği 
Yüksekokulu

Medina Turgujl Ajans Başkanı 
'Jeffi Medina' ile Söyleşio Salon 2009 0 14:00-18:00
İletişim Kulübü

1166  NNiissaann / Cuma

International Conference on Sharing
Issues in ELTo Kongre Merkezi Tüm Salonlar 0 (17 Nisan’da da yapılacaktır.) 
(16 Nisan’da da yapılacaktır.)
Yabancı Diller Yüksekokulu

Karikatür Kulübü Çizim Günüo Karikatür Kulübü Odası 0 16:00
Karikatür Kulübü

Polislero Atatürk Kültür ve Sanat Merkezi
Oda Tiyatrosu Salonu 0 19:00 
(17 Nisan’da da sahnelenecektir.)
Tiyatro Anadolu

Güzel Konuşma ve Diksiyon Eğitimi
( B Grubu)oMedya Merkezi Eğitim Sınıfı 0 16:00-18:00
(13 Nisan’da da yapılacaktır.)
Kariyer Kulübü

"Umudumuz Kitaplar 2010"
Kitap Toplama Kampanyasıo Öğrenci Merkezi 
Çağdaş Eğitim Kulübü    021 Ekim 2009 - 30 Mayıs 2010 
Çağdaş Eğitim Kulübü

“Okumayı Seven Parmak Kaldırsın”
Kitap Toplama Kampanyasıo Öğrenci Merkezi Gönüllü 
Toplumsal Hizmetler Kulübü Odası 01 Aralık 2009 - 30 Mayıs 2010 
Gönüllü Toplumsal Hizmetler 
Kulübü

Oyuncak ve Temizlik Ürünleri
Toplama Kampanyasıo Gönüllü Toplumsal Hizmetler
Kulübü Odası 0 1 Ocak - 30 Mayıs 
Gönüllü Toplumsal Hizmetler
Kulübü

Güven AKYAYLA

� Anadolu Üniversitesi Turizm Otel
İşletmeciliği Yüksekokulu’nun organi-
zasyonuyla sergilenen “Babam ve
Ben” adlı fotoğraf sergisi Öğrenci Mer-
kezi Fuaye Alanı’nda sanatseverlerin
beğenisine sunuldu. 2 Nisan Cuma
günü açılışı yapılan sergiye Anadolu
Üniversitesi Rektör Yardımcısı Prof.
Dr. H. Nüvit Oktay’ın yanı sıra çok sa-
yıda davetli katıldı. Fotoğraf Sanatçısı
Mehmet Emir ve babası Hıdır Emir’e
ait olan sergideki fotoğraflar, renkli ve
siyah beyaz olmak üzere iki kategori-
den oluşuyor. Birinci kuşağın yaşam
hayali ile ikinci kuşağın çatışmasını
anlatmayı hedefleyen fotoğraf sergi-
sinde, Mehmet Emir’in babası Hıdır
Emir’in Avusturya’daki işçilik yılla-
rında çektiği fotoğraflara yer verildi. 

Sergide babasının fotoğraflarının
yanı sıra kendisine ait fotoğraflara da
yer veren Mehmet Emir, babasını ve
sergiyi şu şekilde özetliyor: “Tür-
kiye’den Avusturya’ya giden ilk işçi-
lerden olan babam, askerde fotoğraf
çekmeyi öğrenmiş birisi olarak ve
Avusturya’da hafta sonları göçmenle-

rin fotoğraflarını
çekmesinden dolayı
Fotoğrafçı Hıdır ola-
rak tanınmış.
Zaman içerisinde
Avusturya’daki bir-
çok göçmen düğü-
nünde fotoğraflar
çekmiş. Ancak o
kadar çok fotoğraf
çekmiş ki çekilen fo-
toğraflar sahipleri tara-
fından alınmadığı için
negatifler elinde kalmış.
Fakat elinde kalan bu
negatifleri kötü koşullar
yüzünden koruyama-
dığı için günümüze sa-
dece sayılı bir kısmı
ulaşabilmiş. Bu sayılı
olanları da sergiye ko-
yarak sergiliyorum.” 

Sergide bulunan fo-
toğraflardan renkli
olanların babasına,
siyah beyaz olanların ise kendisine ait
olduğunu belirten Mehmet Emir, ba-
basının Türkiye’de sevip sayılan biri

olmasından dolayı fotoğraflarında
çok ağır şartlarda yaşadığını özellikle
göstermediğini vurguladı.

Gurbetçinin gözünden kareler

Burcu DURMUŞOĞLU

� Anadolu Üniversitesi Sen-
foni Orkestrası (ASO) tarafın-
dan 25 Mart Perşembe akşamı
bir klasik müzik konseri ger-
çekleştirildi. Atatürk Kültür ve

Sanat Merkezi Opera ve Bale
Salonu’nda düzenlenen kon-
serde Antonio Vivaldi’nin eser-
leri seslendirildi.

Vivaldi’nin “Mevsimler Kon-
çertosu”nu seslendiren orkes-

tranın şefliğini Oğuzhan Kav-
ruk yaparken, Tangör Ertaş ke-
manıyla eşlik etti. Katılımın
yoğun olduğu konserin so-
nunda ASO dinleyicilerden
büyük alkış aldı.

Burak ÇAN

� Güzel Sanatlar Fakültesi Resim Bö-
lümü 1. sınıf öğrencileri Zafer Mal-
koç ve Üsame Yenidoğan tarafından
“Desen mi, demesem mi?” isimli
resim sergisi 23 Mart Salı günü
Güzel Sanatlar Fakültesi’nde gerçek-
leştirildi. Sergilenen tablolar katılım-
cılardan büyük beğeni topladı. 

Sergi hakkında bilgi veren Zafer Mal-
koç, serginin kendileri için büyük bir de-

neyim olduğunu söyleyerek şunları kay-
detti: “Bu sergiyi açmaya dönemin ba-
şında karar vermiştik. Daha sonra
hocamıza danıştık ve sergi için hazır-
lanmaya başladık. ‘Desen mi, demesem
mi?’ sergisi böylece ortaya çıktı. Hem
kendimizi tanıtma açısından hem de
tecrübe sahibi olma açısından bizim
için iyi bir deneyim oldu.” dedi. Sergi-
nin diğer sahibi Üsame Yenidoğan, re-
simlerinde genellikle insan yüzü

çalıştığını ve bundan keyif aldığını be-
lirterek şunları söyledi: “Resimlerim ge-
nellikle portre ağırlıklı. Portre yapmayı
ve resimlerimde insan yüzü kullan-
mayı çok seviyorum. Çünkü hiçbir
insan yüzü aynı değil. Benzerlikler ola-
bilir fakat her biri ayrı karakterde. Ka-
rakter yakalamak zordur, bende zoru
seviyorum.” dedi. Üsame Yenidoğan,
sergi boyunca çaldığı Doholla ile katı-
lımcılara keyifli dakikalar yaşattı.

Bahara Vivaldi’yle merhaba

Desen mi, demesem mi?Desen mi, demesem mi?

Zafer Malkoç ve Üsame Yenidoğan’ın birlikte 
açtıkları sergi büyük beğeni topladı
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‘Türk mutfağı
kadar 
zengini yok’
Murat GÜLERYÜZ

� Turizm ve Otel İşletmeciliği Yüksek-
okulu (TOİYO), “Mutfak Sanatları Yöne-
timi Dersi” kapsamında Türklerin
yeme içme kültürü konulu bir semi-
ner düzenledi. Kongre Merkezi Kır-
mızı Salon’da 29 Mart günü
düzenlenen seminerde TOİYO Müdür
Yardımcısı ve Türk Mutfağı Araştırma
Ve Uygulama Birimi Müdürü Doç. Dr.
Dündar Denizer, Türk mutfağının ta-
rihi ve yeme içme kültürü hakkında
katılımcılara bilgiler verdi. 

Üç Kıtanın Mutfağı 

Doç. Dr. Dündar Denizer, şu anda
sahip olduğumuz mutfak kültürünün
bize Osmanlı’dan miras kaldığını ve
bugüne kadar geldiğini söyledi. Dün-
yanın mutfağıyla ünlü çeşitli ülkele-
rini gezdiğini ve Türk mutfağı kadar
zengin bir mutfağa sahip bir ülke
daha görmediğini belirten Denizer,
“Türkler zamanında üç kıtaya hakim
oldu ve bu üç kıtanın mutfak kültürü
Topkapı Sarayı’nda topladı.” dedi.
Doç. Dr. Denizer, Türk mutfağının
saray mutfağı ve halk mutfağından
oluştuğunu ifade etti.

“Bir yemeğin hangi ülkeye ait ol-
duğu kavgasını yapmak yerine o ye-
meği dünyaya nasıl tanıtabiliriz diye
tartışmalıyız.” diyen Doç. Dr. Dündar
Denizer, “Günümüzde çoğu ülkeler
dış devletlere yemekleri ile ulaşıyor,
Amerika bunun en güzel örneğidir.”
diye konuştu.

� Ses Terapisi Nedir?
Ses bozukluğu olan bireylere,  ses

sistemlerini kullanarak mümkün olan
en iyi sesi nasıl üreteceklerini, zarar-
dan ya da hastalıktan nasıl geri döne-
ceklerini ve nasıl korunacaklarını
öğretmeyi amaçlayan, bilimsel temel-
lere dayanan bir sağaltım yöntemidir.
Ses üretim fizyolojisini en iyi şekilde
dengeleyen, ses üretimi ve ses telleri-
nin sağlığı için gerekli uygun perde,
yükseklik ve ses kalitesini sağlamaya
yönelik egzersizleri içerir. Hastaya
doğru ses üretimini öğreterek bu tek-
niği gündelik konuşma esnasında kul-
lanması sağlanır.

� Ses terapisi hangi durumlarda
uygulanır?

Hekim tarafından tanısı konmuş
hastalara, ses problemlerinde, cerrahi
dışı sağaltım yöntemi olarak ses te-
rapi teknikleri kullanılmaktadır. Bazı
ses hastalıklarında ses terapisi sağal-
tımın ilk aşamasıdır, örneğin ses teli
nodülleri. Konuşma ya da şarkı söy-
leme sırasında oluşan ses teli travma-
sına bağlı olarak oluşmaktadırlar.
Sesin yanlış ve kötü kullanılmasına ve
aşırı zorlanmasına bağlı olarak ortaya
çıkar. Profesyonel ses kullanıcılarında
(ses sanatçısı, oyuncu, öğretmen, öğ-
retim görevlisi, din görevlisi, pazar sa-
tıcısı, politikacı vb.) sık görülürler.
Bazı ses hastalıklarında ise sağaltım
sadece ses terapisi ile mümkün ol-
mamaktadır, örneğin kistler. Buna
rağmen ses terapisi iki sebepten do-
layı kistlerin sağaltımında tercih edi-
len yöntemdir. İlk olarak, kistlerin
etrafı şiştir ve diğer ses teli de tepki
olarak şiş durumdadır. Ses terapisi şiş-
liği ve belirtileri azaltmak için kulla-
nılmaktadır. İkinci olarak ses terapisi

sonuçları doğru tanılamaya yardımcı
olmaktadır, eğer lezyon ses terapisi ile
ortadan kalkıyorsa kist değil demek-
tir. Ama eğer gitmiyorsa, o zaman o
bir kisttir ve cerrahi müdahale ile alın-
ması gerekiyor demektir. Tüm disfoni
(ses bozukluğu) şekillerinde, nörolojik
ve diğer sistemlerin yarattığı ses prob-
lemlerinde (Parkinson hastalığı, ses
teli felci, kas gerilim disfonisi gibi) ses
terapisi uygulanmaktadır. Ayrıca, tek
başına sağaltım yöntemi olarak uy-
gulandığı gibi, ilaç ve cerrahi tedavi-
lere ek ya da destek olarak da birçok
hekim tarafından önerilmektedir.
Bunun yanında, cerrahi öncesinde ya
da sonrasında veya hem önce hem
sonrasında da ses terapisi yapılabil-
mektedir. 

� Ses Terapisi uygulamaları nasıl
gerçekleştirilir?

Yanlış ve kötü ses kullanımına
sebep olan davranış şekilleri belir-
lenir ve sistemli bir şekilde bu ses
alışkanlıkları azaltılır. Beraberinde
değişik ses terapi teknikleri kulla-
narak hastanın en iyi sesi üret-
mesi sağlanır. Terapi iki aşamada
gerçekleşmektedir: Dolaylı ve doğ-
rudan ses terapisi. Dolaylı ses te-
rapisi, hasta eğitimi ve ses
bakımı-hijyenini içerir. Bu eğitim
ve ses bakımı, normal ses üretimi-
nin anatomi ve fizyolojisinin öğre-
tilmesiyle başlar. Daha sonra, sesi
olumsuz yönde etkileyen faktörler,
profesyonel ses kullanıcılarından
olan oyuncular ve opera sanatçıla-
rında sese uygun olmayan parça-
ların çalışılması gibi alışkanlıklar
tespit edilir. Bununla birlikte ses
suistimalli davranışların ortaya çı-
kartılması, örneğin yüksek perde-
den konuşma ya da şarkı söyleme
ve sonrasında da bu davranışların
azaltılması hedeflenir.  Doğrudan
ses terapisi ise daha iyi bir ses üre-
timi için özel tekniklerin kullanı-
mıdır. Birçok ses terapi tekniği
vardır. Bu teknikler, probleme,
hastaya ve ses terapistine göre şe-
killenip uygulanır. DİLKOM’da
ağırlıklı olarak, dolaylı terapi tek-
nikleriyle birlikte, Vocal Fonksiyon
Egzersizleri, Rezonant Ses Tera-
pisi, Dijital Larengeal (gırtlak) Ma-
nüplasyonu, Ses Fasilitasyon
Teknikleri kullanılmaktadır. 

� DİLKOM’da hasta
değer lendirme
süreci nasıl gerçek-
leşmektedir?

Hastalık, bozuk-
luk ya da anormalli-
ğin belirlenmesi için
yapılan inceleme ya
da test süreçleri bir
ekiple gerçekleştiril-
mektedir. Merkezimiz,
Osmangazi Üniversitesi
Tıp Fakültesi Kulak-
Burun-Boğaz, Nöroloji,
Plastik Cerrahi Bilim Dalları
ile Eskişehir’deki diğer özel ve devlete
ait hastanelerden yönlendirilen has-
talara en etkili tedavi/terapi planını
çizmek için hizmet vermektedir.
Hekim tarafından tanısı konmuş ve
ses terapisi için yönlendirilmiş hasta-
lara, merkezimizde görüşme-öykü,
işitsel-algısal değerlendirmenin ya-
nında aletsel ölçümler de yapılmakta-
dır. VLS (videolaryngostroboscopy) ile
merkezimize başvuran hastaların ses

kıvrımlarının yapısını, hare-
ketin simetrisini, titreşimin düzenli-
liği ve şiddetini, kapanmanın ve dalga
hareketinin doğasını değerlendirebil-
mekteyiz. Ayrıca, akustik ölçümleri-
mizi, CSL (Computerized Speech
Laboratory) cihazımızla yapmaktayız.
Böylece kayıt sistemimizle hastaya
geribildirimde bulunabilmekte, te-
rapi öncesi ve sonrası nesnel karşı-
laştırmayı yapabilmekteyiz.

Araş.Gör. Esra Ertan

Anadolu Haber olarak Anadolu
Üniversitesi Dil ve Konuşma Bo-
zuklukları Eğitim, Araştırma ve
Uygulama Merkezi (DİLKOM)
öğretim elemanlarından Araş-
tırma Görevlisi Esra Ertan’la ses
terapisi hakkında konuştuk.

Meltem TÜRKERi

Ses terapisi ne zaman gerekir?

Gökhan YILMAZ
� Anadolu Üniversitesi, üniversite
adaylı gençlerin ilgi odağı olmaya

devam ediyor. Üniversitemiz, son
üç haftada farklı illerdeki 29 lise-
den 1.655 lise öğrencisini ağırladı.

Öğrenciler, Yunus Emre ve İkiey-
lül kampüslerini gezerek, üniver-
sitemiz hakkında bilgi aldı. 

Dünya 
mutfağından
örnekler
Murat GÜLERYÜZ

� Turizm ve Otel İşletmeciliği Yükseko-
kulu, “Dünya Mutfak Sanatları 2 Dersi”
kapsamında 5 Nisan günü dünya mut-
fağından seçme yemeklerin yapıldığı bir
etkinlik düzenledi. Taş Bina’da gerçekleş-
tirilen etkinliğe Eskişehir Büyükşehir Be-
lediyesi mutfağı aşçısı Şeref Çankaya ve
Eskişehir Aşçılar Derneği Başkanı Meh-
met Demir katıldı. Etkinlikte öğrenciler
farklı yemek kültürlerini öğrenmek ve
yapmak için uygulama şansı buldular. 

Menüde lahçe çorbası, şatobirian ız-
gara, avcı börek ve kardelen tatlısı yer
aldı. Şeref Çankaya “Amacımız Türk ve
dünya mutfağının öğrencilere en güzel
şekilde aktarılması. Özel sektör ve üni-
versite iş birliği kapsamında bilgilerimizi
paylaşmak için buradayız.” dedi. 

Liseliler üniversitemize akın ediyorLiseliler üniversitemize akın ediyor

Duygu KEÇELİ

� Ordu Üniversitesi’nde 26-28 Mart
günlerinde düzenlenen Türkiye Üni-
versiteler Taekwondo Şampiyona-
sı’nda Anadolu Üniversitesi Bayanlar
Taekwondo Takımı önemli bir başarıya
imza atarak 3.’lük kupasını kazandı. 

Yarışmaya, 46 üniversiteden 118
bayan ve 190 erkek sporcu katıldı.
Anadolu Üniversitesi Taekwondo Ta-
kımı’ndan; Hatice Kübra Yangın Ba-
yanlar 53 kg.da 1., Hülya Öveyoğulları
57 kg.da 3., Tuba Abuş +73 kg.da 3. ve
Mehmet Bahtiyar da Erkekler 80
kg.da 3. oldu. Bu sonuçlarla Anadolu
Üniversitesi Taekwondo Bayanlar Ta-
kımı üçüncülük kupasını kazandı.

Taekwondo’da
üçüncülük 
kupası bizim...



AnadoluHaber

� Engelli arkadaşlarımızın haya-
tına engel koyduğumuzu ve on-
ların zaten zor olan yaşamlarını
daha da zorlaştırdığımızı düşü-
nüyorum. Sürekli olarak bu ko-
nunun çözülmesi için bir şeyler
yapıldığı veya yapılacağı iddia
ediliyor, ama ortada çözülmüş
hiçbir şey yok. Ben kendi adıma
her zaman engelli arkadaşlarımıza
yardımcı olma taraftarıyım ve

bunun için elimden geleni yapmaya hazırım. 

Duygu Kürkçü  Turizm ve Otel İşletmeciliği Y.O.

�  Bu konuya insanların eşitliği
açısından baktığımızda, engelli
vatandaşlarımızın fiziksel ve zi-
hinsel açıdan sahip oldukları ek-
sikliği, onlara daha fazla
sosyo-ekonomik ya da benzeri
hakları vererek kapatabiliriz.
Fakat bu konuya Türkiye şartla-
rını ele alarak baktığımızda umut
edilen ya da  beklenen ilginin en-
gelli vatandaşlarımıza yeterince
verilmediğini düşünüyorum. İnsanların saygı göstermeyi
lütuf gibi gördüğü bir ülkede yaşıyoruz. Bu anlamda engelli
vatandaşlarımıza da gerekli ilginin gösterilmemesini çok
fazla yadırgamıyorum. Fakat bu durumun değişmesi gerek-
tiğini ve onların da hak ettikleri haklara bir an önce kavuş-
maları gerektiğini düşünüyorum.

Kenan Ateşgöz   İletişim Bilimleri Fakültesi

� Türkiye’de engellilerin yaşa-
ması çok zor. Onlara kolaylık sağ-
layacak hiçbir şey yapılmıyor.
Kaldırımlardan, toplu taşıma araç-
larına, sosyal yaşamdan iş yaşa-
mına kadar pek çok alandaki
sorunlarla tek başlarına mücadele
ediyorlar. Aramızda bunca engelli
vatandaşımız varken, hatta bunlar-
dan bazıları akrabalarımızken bir
gün bizimde bu durumda olabile-

ceğimizi düşünmeden onları yok saymak, düşüncesizlikten
başka bir şey değil. Belediyelerin çalışmalarında engelli va-
tandaşlarımızı da düşünmeleri gerekmektedir. Birçok bele-
diye bunu yapmıyor. Alışveriş merkezlerinde engelliler için
yürüyen merdiven yok. Toplu taşıma araçları iniş ve binişleri
engelliler için elverişli değil. Kurulan fabrikalarda ve kamu bi-
nalarında engellilere de iş imkanı sağlanmalı.

Hasan İpek   EMYO

� Engelli arkadaşlarımıza ye-
terli imkan tanındığını düşün-
müyorum. Fakat diğer şehirlere
oranla Eskişehir’de daha çok
imkan var. Büyükşehir Beledi-
yesi oldukça yardımda bulunu-
yor. Şehrimiz insanlarının da
engelli kişilere bakış açısı ol-
dukça önemli. Bence kendilerini
diğer insanlardan farklı hissetme-
melerini sağlamalıyız. Onlara yar-
dımda bulunurken acıyarak değil, bir insanlık görevi olarak
yapmalıyız. Her insan eşit yaşama hakkına sahiptir.

� Türkiye’deki engellilerin yaşam
şartlarının bizlere göre daha zor ol-
duğunu düşünüyorum. Zaten zor
olan yaşamlarını biraz da bizler zor-
laştırıyoruz. Bana göre, hayata onla-
rın gözünden bakmadığımız için
çektikleri güçlükleri görmezden geli-
yoruz. Birçok  şehirde engelli vatan-
daşlarımıza yeterli imkan verilmiyor
bence. Eskişehir’i bu şehirlerin dışında
tutuyorum. Ama sadece Eskişehir’de

değil daha birçok ilimizde de engellilere tanınan imkanların arttı-
rılması gerekiyor. Onların yaşam alanlarını genişletmeliyiz. En az
bizim kadar onların da yaşam kolaylığına ihtiyaçları var. Engellileri
kendi yaşantımıza dahil etmeliyiz.

Zübeyde Şimşek   Eczacılık Fakültesi

� Yarınınızın farklı olmayacağını
kim garanti edebilir? Neden günlük
yaşantımızda engelli vatandaşları-
mıza gerekli saygıyı göstermeyi
ihmal ediyoruz? Çünkü şimdilik en-
gelli değiliz. Türkiye’de engelli va-
tandaşlarımız hak ettikleri yaşam
standardına sahip mi sizce? Herkes
içinden gelen cevabı versin. Cevabı-
nız “evet” mi? Sanırım hiç engelli ar-
kadaşınız yok ya da çevrenizi

yeterince gözlemlemiyorsunuz. Cevabınız “hayır”  mı? O zaman
öncelikle kendiniz bir adım atın ve bu adım bir dalga etkisi ya-
ratsın, büyüyerek herkesi etkisi altına alsın. Engelli vatandaş-
ların halinden yalnızca engelli vatandaşlar anlamamalı.
Unutmayalım ki her sağlıklı insan bir engelli vatandaş adayıdır.

Metin Dedeoğlu  Sivil Havacılık Yüksekokulu

� Engelsiz vatandaşların yaşamının
dahi yeterli düzeyde rahatlatılama-
dığı ülkemizde engelli vatandaşları-
mızın hayatlarını kolaylaştıracak
düzenlemeler yapılabileceğini söyle-
mek çok zor. Engelsiz vatandaşların
karşıdan karşıya geçerken kırmızının
yanmasını bekledikten sonra araçların
durduğuna emin olup dua ederek kar-
şıdan karşıya geçtiği ülkemizde engelli
vatandaşların sokakta olması bile mu-

cize. Sırf bu yüzden dışarı çıkmak istemeyen ve kendi kabuğunda ya-
şamayı tercih eden birçok engelli vatandaşımız var. Engelli
vatandaşlarımızın rahata ulaşabilmeleri için insanlarımızın bilinç-
lendirilmesi ve devlet tarafından gerekli önlemlerin alınması gerek-
mektedir.

� Gerçekten engelli vatandaş-
larımız toplum içerisinde çok
zorluk çekiyorlar. Pek çoğu bu
zorluklar nedeniyle toplum içe-
risine çıkamamakta. Bazıları ise
toplum içine çıkmaktan utan-
makta. Engelli vatandaşlarımıza
devletin daha fazla ilgi göster-
mesi gerekiyor. Maalesef öyle
bir ülkede yaşıyoruz ki bu vatan-
daşlarımızın kullanacağı yol dahi

yok. Sosyal hayattan tamamen yoksun durumdalar. Sos-
yal hayatlarını geliştirebilecekleri düzenlemeler yapılmalı,
günlük yaşamları kolaylaştırılmalıdır. Daha da önemlisi
bu çalışmaların bir an evvel yapılması gerekir. Yarın aynı
duruma düşebiliriz. Engelleri kaldıralım. 

� Türkiye’de engelli arkadaşları-
mız için gereken özverinin göste-
rildiğini düşünmüyorum. Özellikle
otobüs durakları, toplu taşıma
araçları engelli vatandaşlarımız
için uygun değil. Çalışma alanları
ve kamusal alanlar da sosyal ya-
şamlarını rahatça sürdürmeleri için
elverişli değil. Aslında bu sadece
onlar için değil bizler için de önemli
bir durum. Bugün herhangi bir sağ-
lık problemi yaşamıyor olabiliriz, ancak yarın ne olacağını bi-
lemeyiz. Bu nedenle herkesin üzerine düşen görevi
sağduyulu bir şekilde yerine getirmesini tavsiye ederim.

Gözde Tuncalu   Mühendislik Mimarlık Fakültesi

Elif Aybak   Fen Fakültesi

� Engelli insanlara toplumumuzun
bakış açısı değişmeli ve değiştiril-
meli. Şehrimizde her alanda, engelli
vatandaşlarımızın yaşamlarını kolay-
laştıracak adımlar atılmalı. Kaldırım-
larda ve toplu ulaşım araçlarında
engellilere ayrılmış özel yerler ya çok
sınırlı ya da yok. Bunları her alana
yaymak gerekiyor. Engellilerinde biz-
ler gibi yaşamaya hakları var. Son de-
rece saygılı ve hoşgörülü bir şekilde
bu vatandaşlarımızla iletişim kurmamız gerekiyor. Onların yaşam-
larını kolaylaştırmak için gerekli düzenlemelerin yapılması gereki-
yor. Bu konuda diğer vatandaşlarımız da bilinçlendirilmeli.

Merve Demir   İktisadi ve İdari Bilimler Fakültesi

� Türkiye’de engellilerin durumu
geçen yıllara nazaran çok yol almış
gibi görünse de aslında bence te-
melde hiçbir değişiklik yok. İmkanı
elveren ve kendi başına hayata tu-
tunmayı becerebilen engellilerin dı-
şında kalan diğer tüm engelliler
insanların onlara bakışı ve bir türlü
iyileşmeyen yaşam standartları yü-
zünden engelli olduklarının ayrımını
yaşıyorlar. Tüm aksak yanlara inat
önemli olan farkındalığımızı arttırmak olmalı bence. 

Beyza Kiraz   Edebiyat Fakültesi

� Ülkemizde engelli vatandaşla-
rın gerektiği kadar önemsenmedi-
ğini düşünüyorum. Özellikle
kamusal alanlarda yaşamlarını ko-
laylaştıracak düzenlemeler ol-
dukça sınırlı. Engelli vatandaşlar
çarpık kentleşmeden kaynaklanan
pek çok sorunla karşı karşıya kalı-
yor. Bu vatandaşların hayatını ko-
laylaştırmaya dönük çalışmalar
yetersiz durumda. Bütün bunların

yanında engelli vatandaşlarımızın iş olanaklarının arttırılması
gerekir. Onların hayata engelsiz ve sorunsuz olarak tutun-
ması bu noktada önem kazanıyor. Bu önemli konuya el attı-
ğınız için teşekkür ediyorum.

Suat Onur Çalık   Devlet Konservatuvarı

Burhan Ataş   BESYO
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Burhan Bilgiç   Güzel Sanatlar Fakültesi

� Her şeyden önce engellilerin de
normal bireyler gibi yaşama hakkına
sahip olduğunu düşünüyorum.
Fakat her şey düşünme ile son bul-
muyor. Önemli olan bunu yaşantıya
dökebilmek. Engelli bireylere
“sakat” gözüyle bakmak değil, onları
toplumla bütünleştirmek gerek. Ne
yazık ki ülkemizde bu düşünce pek
yerleşmiş değil. Aksine onları aşağı-
layıcı bir bakış açısı hakim. Bunun sonucu olarak engelli bireyler
hak ettikleri yeri bulamıyor, hak ettikleri davranışları göremiyor.
Bu sorunun giderilmesi için bana göre toplumun bütün bireyleri
bilinçlendirilmelidir.

Gizem Demir   Eğitim Fakültesi

Türkiye’de engellilerin
yaşantısı 

hakkında ne 
düşünüyorsunuz?

Türkiye’de engellilerin 
yaşantısı 

hakkında ne 
düşünüyorsunuz?


